
 

Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 1 (16) 

Protokoll 
Sammanträdesdatum: 2021-04-20 

Tid: 15:40– 17:40 
Plats: Skånegatan 20, plan 4 och på distans 
Paragrafer: 64-79 

Närvarande 
Ledamöter 
Pär Gustafsson (L), ordförande 
Christina Hjort Bröndt (M) 1:e vice ordförande på distans 
Anna-Klara Behlin (V), 2:e vice ordförande   
Alfred Johansson (S) på distans 
Michelle Plavsich (D) på distans 
Aida Badeli (MP) på distans 
Pija Ekström (S) på distans 
Mattias Tykesson (M) på distans 
Daniel Havdelin (S) på distans 

Ersättare 
Birgit Broddéus (M) på distans 
Milyon Tekle-Haile (S) på distans 
Karin Johansson (V) på distans 
Patrik Björklund (D) på distans 
Gabriella Toftered (L) på distans 
Britt Fornander (FI) på distans 

Övriga närvarande 
Tomas Berndtsson, utbildningsdirektör, föredragande 
Britta Ryding, nämndsekreterare 
Haris Huric, avdelningschef administration & ekonomi på distans 
Håkan Larsson, avdelningschef HR & kommunikation på distans 
Lars Hermansson, avdelningschef digitalisering och innovation på distans 
Maija Söderström, avdelningschef planering & utveckling på distans 
Malin Högstedt, utbildningschef Stadsgemensamt på distans 
Katarina Hjernestam, utbildningschef Vux/yh på distans 
Ann-Sofie Johansson, utbildningschef Vux/yh på distans 
Mona Göstasson, utbildningschef GS på distans 
Jonas Fransson, utbildningschef Skånegatan, på distans 
Bo Drysén, utbildningschef Centrum på distans 
Stefan Öhman, utbildningschef Lindholmen på distans 
Hampus Haugland, Sveriges Elevkårer på distans 

Personalföreträdare 
Ann-Britt Persson, LO på distans 
Bengt Ekberg, SACO på distans 
Peter Olsson, TCO på distans 
 

Utbildning 
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Protokoll 
Sammanträdesdatum: 2021-04-20 

 

 

Utbildning 
 

  

Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 2 (16) 

 

Justeringsdag:  2021-04-26 
Digital signering 

 

Underskrifter 

Justering av protokollet har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla  
den 2021-04-26 
 

  

Sekreterare 
Britta Ryding 

 

 

Ordförande 
Pär Gustafsson 

 

Justerande 
Anna-Klara Behlin 
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Protokoll 
Sammanträdesdatum: 2021-04-20 

 

 

Utbildning 
 

  

Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 3 (16) 

 

§ 64   
Val av justerare 
 

Beslut 
Nämnden uppdrar åt 2:e vice ordförande Anna-Klara Behlin (V) att jämte ordförande Pär 
Gustafsson (L) justera dagens protokoll. 

_____ 

 

§ 65   
Anmälan av jäv 
 

Beslut 
Ingen i utbildningsnämnden anser sig förhindrad att delta vid ärendenas behandling. 

 

§ 66   
Yttranderätt 
 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att Hampus Haugland, Sveriges Elevkårer, får yttranderätt 
vid dagens sammanträde. 

_____ 
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Protokoll 
Sammanträdesdatum: 2021-04-20 

 

 

Utbildning 
 

  

Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 4 (16) 

§ 67   
Anmälan av övriga frågor 
 

Beslut 
Två övriga frågor anmäls: 

Fråga angående uppdrag från kommunfullmäktige – Michelle Plavsich (D) 

Säkerhetsrutiner utbildningsförvaltningen– Mattias Tykesson (M) 
_____ 

§ 68   
Godkännande av föredragningslista 
 

Beslut 
Föredragningslistan godkänns. 
_____ 

 

§ 69   
Information från utbildningsdirektören 

a) Nuläge Corona 
 
Förvaltningsdirektör, Tomas Berndtsson, informerar utbildningsnämnden övergripande 
statistik om nuläge i smittspridningen från Västra Götalandsregionen. Statistik beskrivs 
till och med vecka 14. 
De regionala rekommendationerna är förlängda till och med 2 maj. 

 
Utbildningschef Bo Drysén, Jonas Fransson och Stefan Öhman ger en lägesrapportering 
kring pågående närundervisning kopplat till Covid-19. 

Gruppchef centrala elevhälsan, Susanne Olsson, informerar om nuläge kring 
antigentester. Förvaltningen avvaktar rekommendationer från Folkhälsomyndigheten. 

Utbildningsnämnden antecknar att informationen lämnats till protokollet. 

 

 

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 3
b5

58
56

c-
2c

4d
-4

78
0-

b1
18

-e
26

ac
c8

64
c1

e



Protokoll 
Sammanträdesdatum: 2021-04-20 

 

 

Utbildning 
 

  

Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 5 (16) 

§ 70   
Aktuell information 
 

 
a) Information om preliminärantagning 

Förvaltningsdirektör Tomas Berndtsson och Avdelningschef för planering och 
utveckling, Maija Söderström, informerar utbildningsnämnden om 
preliminärantagningen. 
Direktören beskriver bakgrund och övergripande organisationsplanering samt vilka krav 
som ställs på kommunala huvudmän. Vidare beskrivs övergripande hur ansökan och 
antagning fungerar. 

Avdelningschef Maija Söderström redogör övergripande kring nuläget i 
preliminärantagningen och hur fyllnadsgraden i nuläget ser ut per yrkesprogram och per 
högskoleförberedande program. Hon beskriver även fyllnadsgrad per skola. 

 

2:e vice ordförande, Anna-Klara Behlin (V), lyfter önskemål om återkoppling av 
uppdraget kopplat till vård och omsorg vid ett kommande sammanträde. 

 

Utbildningsnämnden antecknar ovanstående till protokollet. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ajournering av sammanträdet kl 16.50-17.00 
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Protokoll 
Sammanträdesdatum: 2021-04-20 
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Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 6 (16) 

 

§ 71 0107/21 
Delår per mars 2021 (UR 1) 
 

 

Föredragning avdelningschef administration och ekonomi, Haris Huric. 

 

Beslut 
Utbildningsnämnden godkänner delårsrapport mars 2021. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Handling/ar 
Tjänsteutlåtande 2021-24 
Facklig samverkansgrupp 2021-04-12 

 

Justering 
2021-04-20 

 

Protokollsutdrag skickas till 
Stadsledningskontoret. 
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Protokoll 
Sammanträdesdatum: 2021-04-20 
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Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 7 (16) 

 

§ 72 0100/21 
Verksamhetsnomineringar från utbildningsnämnden till 
kommunstyrelsens budgetprocess 2022-2024 
 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att godkänna verksamhetsnomineringarna samt överlämna 
dem till Stadsledningskontoret för vidare hantering i Kommunstyrelsens budgetprocess. 

 

Handling/ar 
Tjänsteutlåtande 2021-22 

Facklig samverkansgrupp 2021-04-12 

 

Protokollsutdrag skickas till 
Stadsledningskontoret. 
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Protokoll 
Sammanträdesdatum: 2021-04-20 

 

 

Utbildning 
 

  

Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 8 (16) 

 

§ 73 0343/21 
Utbildningsförvaltningens lokalbehovsplan 2021 
 

Föredragning avdelningschef administration och ekonomi, Haris Huric. 

 

Beslut 
Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens lokalbehovsplan 2021.  

 

Handling/ar 
Tjänsteutlåtande 2021-25 

Facklig samverkansgrupp 2021-04-12 

 

Protokollsutdrag skickas till 
Förvaltningsledning 
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Protokoll 
Sammanträdesdatum: 2021-04-20 
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Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 9 (16) 

 

§ 74 0378/21 
Yrkande om hemställan att avbryta uppdraget kring 
auktorisation och rapport om dess konsekvenser för 
nämndens organisation  
 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden hemställer till kommunfullmäktige om att avbryta följande 

uppdrag i Göteborgs Stads budget för 2021: ”Nämnden för arbetsmarknad och 
vuxenutbildning får i uppdrag att införa auktorisation av SFI, SVA Gruv och SVA 
Gy.” 
 

2. Förvaltningen får i uppdrag att, i dialog och samverkan med fackliga företrädare, 
sammanställa vilka konsekvenser auktorisation och minskad andel i egen regi 
enligt angivet uppdrag kan få för nämndens verksamhet, personal och ekonomiska 
förutsättningar. Uppdraget ska om möjligt återredovisas till nämnden på nästa 
ordinarie sammanträde annars som muntlig rapport i väntan på den skriftliga 
återredovisningen. 

 

Tidigare behandling 
Ärendet bordlades av utbildningsnämnden 2021-03-23. 

 

Handling/ar 
Yrkande 2021-03-23 (S) (V) (MP) instämmande (Fi) 

Facklig samverkansgrupp 2021-04-12 

 

Yrkanden 
Alfred Johansson (S) yrkar följande för (S), (V) (MP) med instämmande (FI) att 

1. utbildningsnämnden hemställer till kommunfullmäktige om att avbryta följande 
uppdrag i Göteborgs Stads budget för 2021: ”Nämnden för arbetsmarknad och 
vuxenutbildning får i uppdrag att införa auktorisation av SFI, SVA Gruv och SVA 
Gy.” 
 

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 3
b5

58
56

c-
2c

4d
-4

78
0-

b1
18

-e
26

ac
c8

64
c1

e



Protokoll 
Sammanträdesdatum: 2021-04-20 

 

 

Utbildning 
 

  

Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 10 (16) 

2. förvaltningen får i uppdrag att, i dialog och samverkan med fackliga företrädare, 
sammanställa vilka konsekvenser auktorisation och minskad andel i egen regi 
enligt angivet uppdrag kan få för nämndens verksamhet, personal och ekonomiska 
förutsättningar. Uppdraget ska om möjligt återredovisas till nämnden på nästa 
ordinarie sammanträde annars som muntlig rapport i väntan på den skriftliga 
återredovisningen. 

Yrkandet i sin helhet biläggs protokollet som bilaga 1. 

 

Ordförande Pär Gustafsson (L) yrkar avslag på yrkandet och antecknar som yttrande en 
skrivelse från (L), (M) och (D). 

 

2.e vice ordförande Anna Klara Behlin (V) yrkar bifall till yrkande från (S), (V), (MP) 
och med instämmande (FI) 

 

Propositionsordning  
Föreslagen propositionsordning godkänns. 

 

Ordförande ställer bifall mot avslag på yrkande från (S) (V) (MP) och instämmande (Fi) 
och finner att yrkande från (S) avslås. 

 

Omröstning begärs och ska verkställas. 

 

Omröstning 
Godkänd voteringsproposition:  

Ja för avslag på yrkande från (S) (V) (MP) instämmande (Fi) 

Nej för bifall till yrkande från (S). 

 

Christina Hjort Bröndt (M), Michelle Plavsich (D), Mattias Tykesson (M) och Pär 
Gustafsson (L) röstar Ja (4). 

Anna-Klara Behlin (V), Alfred Johansson (S), Aida Badeli (MP), Pija Ekström (S), 
Daniel Havdelin (S) röstar Nej (5) 

Ordförande finner att beslut fattas enligt yrkande från (S) (V) (MP) instämmande (Fi) 
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Protokoll 
Sammanträdesdatum: 2021-04-20 
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Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 11 (16) 

 

Protokollsanteckning/ar 
Ordförande Pär Gustafsson (L) antecknar som yttrande, gällande yrkande från (S) (V) och 
(MP) med instämmande från (Fi), en skrivelse för (L), (M) och (D) daterad 2021-04-20. 
Yttrandet biläggs protokollet som bilaga 2. 

 

Reservation/er 
Mattias Tykesson (M), Christina Hjort Bröndt (M) och Pär Gustafsson (L) reserverar sig 
till förmån för eget yrkande. 

 

 

Protokollsutdrag skickas till 
Kommunfullmäktige 
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Protokoll 
Sammanträdesdatum: 2021-04-20 
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Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 12 (16) 

 

§ 75 0510/19 
Genomförd utredning om vilket eller vilka yrkesprogram som 
har bäst förutsättningar att startas upp på Polhemsgymnasiet 
i samband med utbyggnaden till läsåret 2023 
 

Beslut 
1. Direktören får i uppdrag att återkomma till nämnden med en sammanställning över 

och en analys av hur elevsammansättning och programstruktur ser ut på de 
kommunala gymnasieskolorna och komma med förslag på hur en mer allsidig social 
elevsammansättning på sikt kan uppnås.  
 

2. Rapporten antecknas till protokollet.  

 

Tidigare behandling 
Bordläggning utbildningsnämnden 2021-03-23 

Handling/ar 
Rapport 

Facklig samverkansgrupp 2021-04-12 

Yrkanden 
2:e vice ordförande Anna-Klara Behlin (V) yrkar för (V), (MP) och med instämmande av 
(Fi) att: 

Direktören får i uppdrag att återkomma till nämnden med en sammanställning över och 
en analys av hur elevsammansättning och programstruktur ser ut på de kommunala 
gymnasieskolorna och komma med förslag på hur en mer allsidig social 
elevsammansättning på sikt kan uppnås.  
Vidare yrkas att rapporten antecknas till protokollet.  

Yrkandet i sin helhet biläggs protokollet som bilaga 3. 

 

Ordförande Pär Gustafsson (L) konstaterar att ett förslag till beslut finns och finner att 
yrkande från (V), (MP) och med instämmande från Fi bifalles. 
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Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 13 (16) 

 

§ 75 0368/21 
Tilläggsyrkande angående - Fördelning av extra statsbidrag 
inom gymnasieskolan inom Göteborgs stad 
 

Beslut 
Tilläggsyrkande angående fördelning av extra statsbidrag inom gymnasieskolan inom 
Göteborgs stad avslås. 

 

Tidigare behandling 
Bordläggning utbildningsnämndens extra sammanträde 2021-04-01. 

Handling/ar 
Yrkande daterat 2021-04-01 

Facklig samverkansgrupp 2021-04-12 

 

Yrkanden 
Alfred Johansson (S) yrkar att: 

1  Direktören får i uppdrag att skyndsamt utreda och kostnadsberäkna inköp 
och testkapacitet av antigentester i skolan för att kunna återgå till att 
bedriva undervisning på plats. 

2 Direktören får i uppdrag att i återgång till undervisning på plats i skolan 
prioritera gymnasieskolans sistaårselever. 

3 Direktören får i uppdrag att i samverkan med fackliga representanter 
föreslå åtgärder för skolpersonalens arbetsmiljö när undervisningen återgår 
till att bedrivas på plats 

Yrkandet i sin helhet biläggs protokollet som bilaga 4. 

 

2:e vice ordförande Anna-Klara Behlin (V) yrkar avslag på yrkande från (S). 

Ordförande Pär Gustafsson (L) yrkar avslag på yrkande från (S). 
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Protokoll 
Sammanträdesdatum: 2021-04-20 
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Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 14 (16) 

 

Propositionsordning  
Föreslagen propositionsordning godkänns. 

 

Ordförande ställer de två yrkandena mot varandra och finner att Yrkandet från (S) avslås. 

 

Protokollsanteckning/ar 
2:e vice ordförande Anna-Klara Behlin (V) antecknar som yttrande, gällande yrkande 
från (S), en skrivelse för (V), (MP) och (FI) daterad 2021-04-20. Yttrandet biläggs 
protokollet som bilaga 5. 
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Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 15 (16) 

 

§ 76 0045/21 
Anmälan om kränkande behandling av elev till huvudman 
 

Inga anmälningar rapporteras. 

 

§ 77 0042/21 
Utbildningsnämndens uppdragslista 
 

Till uppdragslistan bifogas dokumentet: Omhändertagande av uppdrag 
utbildningsnämnden 2020-12-15 § 237 (dnr 0798/20). 

 

Beslut 
Utbildningsnämnden antecknar den lämnade förteckningen till protokollet  

Nämnden noterar uppdrag från utbildningsnämnden 2020-12-15 § 237 som återkopplat. 

_____ 

 

§ 78 0035/21 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

Beslut 
En upprättad förteckning över på delegation fattade beslut anmäls. Delegationsbesluten 
antecknas till protokollet. Lista på delegationsbesluten biläggs protokollet som bilaga 6. 

_____ 
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Göteborgs Stad Utbildningsnämnden, protokoll 16 (16) 

§ 79 0044/21 
Övriga ärenden 
 

Fråga angående uppdrag från kommunfullmäktige – Michelle Plavsich (D) 

Michelle Plavsich (D) ställer fråga angående uppdrag från kommunfullmäktige som rör 
att ta fram en plan för att halvera andelen elever utan gymnasiebehörighet och på vilket 
sätt utbildningsnämnden involveras i arbetet. Frågan ställs utifrån genomfört gemensamt 
presidiemöte med utbildningsnämndens och grundskolenämndens presidier. 

Ordförande Pär Gustafsson (L) informerar utbildningsnämnden om pågående diskussion 
och förvaltningsdirektör Tomas Berndtsson redogör kort för hur arbetet planeras att 
läggas upp förvaltningarna emellan. 

 

Säkerhetsrutiner utbildningsförvaltningen– Mattias Tykesson (M) 

Mattias Tykesson (M ) ställer fråga angående utbildningsförvaltningens säkerhetsrutiner. 
Han vill veta om rutinerna förändrats något efter den incident som beskrevs i nyheterna 
för någon månad sedan och som rörde en knivattack på en friskola i Göteborgs stad.  

Förvaltningsdirektör Tomas Berndtsson informerar utbildningsnämnden om det pågående 
säkerhetsarbetet som sker löpande och avdelningschef Håkan Larsson informerar om 
kommande utbildning i personsäkerhet. 

 

 

Båda frågorna ovan antecknas som besvarade vid dagens sammanträde, 2021-04-20. 
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      1 (2) 

  

   

Nytt yrkande om hemställan att avbryta uppdraget 
kring auktorisation och rapport om dess konsekvenser 
för nämndens organisation 

Förslag till beslut 
I utbildningsnämnden: 

1. Utbildningsnämnden hemställer till kommunfullmäktige om att avbryta följande 
uppdrag i Göteborgs Stads budget för 2021: ”Nämnden för arbetsmarknad och 
vuxenutbildning får i uppdrag att införa auktorisation av SFI, SVA Gruv och SVA 
Gy.” 
 

2. Förvaltningen får i uppdrag att, i dialog och samverkan med fackliga företrädare, 
sammanställa vilka konsekvenser auktorisation och minskad andel i egen regi 
enligt angivet uppdrag kan få för nämndens verksamhet, personal och 
ekonomiska förutsättningar. Uppdraget ska om möjligt återredovisas till 
nämnden på nästa ordinarie sammanträde annars som muntlig rapport i väntan 
på den skriftliga återredovisningen. 

 
Yrkandet 

Alliansen i Göteborg har i sin beslutade fullmäktigebudget för 2021 gett Nämnden för 
arbetsmarknad och vuxenutbildning i uppdrag att införa auktorisation inom SFI, SV A 
gruv och SV A gymn. Något formellt lagrum, som LOU eller LOV, finns inte för 
auktorisationssystem, men en dom i EU-domstolen 2016 säger att ”rådande juridiskt 
läge möjliggör för en kommun att införa ett auktorisationssystem. ”  

För att kunna införa ett auktorisationssystem ska det vara möjligt för alla leverantörer 
som uppfyller de krav kommunen ställer att ansluta sig till systemet under hela 
genomförandetiden. Det innebär att det kan bli väldigt många utförare som vill vara 
med och bedriva utbildning under ett läsår. I systemet bereds leverantörerna möjlighet 
att avstå att erbjuda utbildning om elevunderlaget blir för litet. Detta medför att det blir 
en svårplanerad verksamhet, där deltagare riskerar att stå utan den plats de sökt.  

Det innebär också stora svårigheter för egenregin (Komvux) att planera sin verksamhet. 
Kommunen behöver stå beredd att med kort varsel ta emot deltagare som blivit utan 
plats. Egenregin kan också bli helt utan deltagare om alla väljer, och får plats hos privata 
utförare. Vi riskerar därmed att förlora den kompetens som den egna regin byggt upp 
under många år inom utbildningar i svenska språket för våra nyanlända göteborgare. Vi 
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Yrkande  
 
2021-03-23 
 

(Socialdemokraterna, Vänsterpartiet, Miljöpartiet med 
instämmande av Fi) 
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      2 (2) 

   

   

uppfattar det heller inte som seriöst att kräva av sökande till ovanstående utbildningar 
att själva behöva välja mellan en mångfald av leverantörer, med tanke på att just den 
här målgruppen ofta har bristfällig kunskap i svenska språket. Risken är stor för att 
reklamkampanjer, lockerbjudanden och andra icke-utbildningsrelaterade faktorer tillåts 
spela en otillbörlig roll i jakten efter elever. Vuxenutbildningen förlorar därmed sitt fokus 
på grunduppdraget: att leverera kompetenshöjning, vidareutbildning, språkinsatser och 
andra utbildningspolitiska åtgärder till göteborgare i behov.   
 
Var tionde göteborgare går i skrivande stund utan arbete. Bland gymnasieutbildade har 
arbetslösheten, i pandemins spår, stigit till höga nivåer samtidigt som 
ungdomsarbetslösheten och den relativt låga sysselsättningen bland utrikesfödda 
fortsätter dela arbetsmarknaden itu. Om nämnden ska ha goda möjligheter att uppfylla 
stadens mål om en lägre arbetslöshet, om fler göteborgare i arbete, om en mindre 
segregerad arbetsmarknad, menar vi att kommunfullmäktige måste återta uppdraget att 
införa auktorisationssystem.  
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Yttrande angående hemställan att avbryta 
uppdraget kring auktorisation  
 
ÄRENDET 

Kommunfullmäktige beslutade i november 2020, genom ett uppdrag i stadens budget, att 
nämnden för arbetsmarknad och vuxenutbildning ska införa auktorisation av SFI, SVA 
Gruv och SVA Gy. Sedan 2019 har en gedigen utredning pågått med att belysa för- och 
nackdelar med tre olika modeller för anskaffning av vuxenutbildning: egenregi, 
auktorisation och med LOU samt vilka konsekvenser det kan innebära i ett GR-
vuxperspektiv.  

Systemet med auktorisation är väl beprövat och används redan av många kommuner i 
Sverige. Lite förenklat handlar det om att byta anskaffningsmetod. Ett 
auktorisationssystem innebär en långsiktighet i relationen med utbildningsanordnarna. 
Systemet är föränderligt och kan bättre följa de behov som uppstår, man slipper samtidigt 
överprövningar och det är möjligt att justera kraven på anordnarna, vilket vi förutsätter är 
höga kvalitetskrav. Utöver detta ges eleven ökade valmöjligheter. 

Vuxenutbildningens roll i det livslånga lärandet är central. I Göteborg ska det finnas en 
utbyggd vuxenutbildning som håller en hög kvalitet för de som vill förbättra sina 
grundkunskaper, specialisera sig inom ett yrke eller förbereda sig för högskolestudier. 
Detta bidrar staden till genom den vuxenutbildning som Utbildningsnämnden är 
huvudman för och bedriver i egen regi. Det är utbildningar som håller en hög och god 
kvalitet. 

Sedan förra året ska vuxenutbildningen vara en bas för nationell och regional 
kompetensförsörjning, vilket innebär att vuxenutbildningen måste ha ett strategiskt 
arbetssätt för att möta upp de arbetstillfällen det kommer att finnas behov av på 
arbetsmarknaden. Det kräver långsiktighet och möjligheter att möta förändrade behov 
vilket vi menar att ett införande av auktorisation kan bidra till.  

Utbildningsnämnden kan inte överpröva kommunfullmäktiges beslut och vi ser ingen 
anledning att avbryta införandet med att byta anskaffningsmetod för ovan nämnda 
utbildningar. Därför föreslår vi nämnden att yrkandet avslås.  

Utbildningsnämnden  
 Bilaga 2 UBN 2021-04-20 
  

Yttrande 
2021-04-20 
 

(L, M, D) 
  
Ärende nr 12 

S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 3
b5

58
56

c-
2c

4d
-4

78
0-

b1
18

-e
26

ac
c8

64
c1

e



 

Utbildningsnämnden 1 (1) 
  

   

Yrkande angående – Uppdrag att utreda vilket 
eller vilka yrkesprogram som har bäst 
förutsättningar att starta upp på 
Polhemsgymnasiet läsåret 2023/2024 

Förslag till beslut 
I utbildningsnämnden: 

1. Direktören får i uppdrag att återkomma till nämnden med en sammanställning över 
och en analys av hur elevsammansättning och programstruktur ser ut på de 
kommunala gymnasieskolorna och komma med förslag på hur en mer allsidig social 
elevsammansättning på sikt kan uppnås.  
 

2. Rapporten antecknas till protokollet.  

Yrkandet 
Efter ett yrkande från V och MP med instämmande av Fi så har utbildningsförvaltningen 
skrivit en rapport kring möjligheten att starta upp yrkesprogram på Polhemsgymnasiet, i 
samband med att skolan får tillgång till fler lokaler. Det är en mycket välskriven och 
informativ rapport som visar på de många faktorer som behöver tas hänsyn till gällande 
vilka program som bör finnas på vilka skolor. Vi delar slutsatsen i rapporten om att det 
inte finns något yrkesprogram som är lämpligt att starta upp på Polhemsgymnasiet i detta 
läge.  

I en SOU om planering och dimensionering av gymnasial utbildning som 
Utbildningsnämnden tidigare lämnat ett remissvar kring föreslås att huvudmän aktivt ska 
arbeta för en allsidig social elevsammansättning. I utredningen konstateras att 
programsammansättningen på skolor är bland de mest verksamma verktyg som finns för 
att minska åtskillnaden mellan elever med olika bakgrund. Arbetet med att uppnå en 
blandning av elever med olika bakgrund och kön inom gymnasieskolans program 
behöver därför kombineras med ett medvetet arbete för att blanda olika typer av program 
på olika skolor. Idag finns det tendenser till en uppdelning mellan skolor med teoretiska 
program respektive yrkesprogram. Vi vill därför ta ett helhetsgrepp kring frågan och titta 
på vilka möjligheter som finns till att på lång sikt få en större blandning av social 
bakgrund hos eleverna på våra skolor. I enlighet med förvaltningens rapport kring nya 
program på Polhemsgymnasiet, som pekar på att det med största sannolikhet krävs en 
utökning av högskoleförberedande program, skulle det kunna vara av intresse att starta 
fler högskoleförberedande program på skolor med hög andel yrkesprogram.  
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Tilläggsyrkande angående – Fördelning av 
extra statsbidrag inom gymnasieskolan inom 
Göteborgs stad 

Förslag till beslut 
I utbildningsnämnden: 

1. Direktören får i uppdrag att skyndsamt utreda och kostnadsberäkna inköp och 
testkapacitet av antigentester i skolan för att kunna återgå till att bedriva undervisning 
på plats. 

2. Direktören får i uppdrag att i återgång till undervisning på plats i skolan prioritera 
gymnasieskolans sistaårselever. 

3. Direktören får i uppdrag att i samverkan med fackliga representanter föreslå åtgärder 
för skolpersonalens arbetsmiljö när undervisningen återgår till att bedrivas på plats. 

Yrkandet 
I takt med att alltfler svenskar vaccineras och smittspridningen kan förväntas minska 
måste öppna skolor och klassrum vara samhällets högsta prioritet. Socialdemokraterna ser 
skolstängningen som bland de mest långsiktigt skadliga – om än nödvändiga – åtgärderna 
som har tvingats vidtas under hela pandemin. 

I väntan på att skolorna kan återgå till det normala måste undervisning på plats stegvis 
införas allt mer. Gymnasiets sistaårselever, med bara månader kvar av sin skolgång men 
ett helt år på ryckig distans, måste komma tillbaka till skolorna först. Ambitionen måste 
vara att slutproven ska examineras och studentfiranden högtidlighållas fysiskt, även om 
det måste ske med vissa anpassningar.  

Folkhälsomyndigheten föreslår antigenscreening på skolor. Inköp och testkapacitet av 
antigentester måste genast snabbutredas, kostnadsberäknas, och om det bedöms lämpligt, 
finansieras och implementeras. 

Personal måste tillförsäkras skyddsutrustning, flexibla arbetstider för att undvika 
rusningstrafiken och ibland tillåtas bedriva vissa arbetsuppgifter på distans. Lunchraster, 
övriga raster, håltimmar och skolstart måste fortsatt planeras så att eleverna inte belastar 
kollektivtrafiken eller bidrar till trängsel.  

I tät dialog måste kommunen och smittskyddet vara flexibla med skolöppningar och 
distansundervisning. Om smittan minskar i en viss del av staden bör elever kunna 
återvända till skolorna där, och vice versa. Nämnden måste stå redo att med mycket kort 
varsel fatta beslut om att öppna skolor igen. Analyser av smittspridning måste göras ofta 
och utgå från situationen i Göteborg. 
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Yttrande angående – Tilläggsyrkande 
angående fördelning av extra statsbidrag 
inom gymnasieskolan inom Göteborgs stad  
Yttrandet 
Socialdemokraterna har skrivit ett yrkande om tre separata frågor. Vi anser att alla tre 
frågor är viktiga och relevanta men redan omhändertagna och kommer därför att rösta 
avslag.  

När det gäller antigentester så pågår redan arbetet med detta. Västra Götalandsregionen 
arbetar med att ta fram anvisningar för hur antigentester kan användas i skolan. Om det 
visar sig att antigentester skulle vara till nytta för våra verksamheter så är vi väldigt 
positiva till att det används. Då är vi beredda att ta av nämndens egna kapital för 
finansiering av det. Därför ser vi inte att det skulle tillföra något i det arbetet att nu ge 
direktören i uppdrag att utreda och kostnadsberäkna inköp av antigentester.  

Gällande frågan om att prioritera gymnasieskolans sistaårselever så är det redan beslutat i 
och med det ordförandebeslut som togs 14 april. Där står tydligt att elever i årskurs 3 ska 
prioriteras. Det är samtidigt angeläget att elever som bedöms ha behov av undervisning 
på plats i skolan får det, men dessa elever räknas inte i maxtaket vad gäller antal elever på 
plats.  

Det sista uppdraget handlar om skolpersonalens arbetsmiljö. Frågan är prioriterad av 
nämnden, särskilt som vi vet att både elever och skolpersonal har haft det tufft under 
pandemin. Det är dock de fackliga representanterna som bäst vet vilka åtgärder som 
behöver genomföras och en löpande samverkan kring detta sker med förvaltningen. Om 
vi skulle få några signaler på att samverkan inte fungerar så är vi beredda att agera. 
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 BILAGA 6 

Utbildningsnämnden 2021-04-20 § 78 
 

Sammanställning anmälda delegationsbeslut 
Enhet 

Delegat 

Dnr Del. 
pkt  

Ärende Besluts-
datum 

Ordförande 0413/20 7.8 
7.9 

Beslut om att bedriva undervisning delvis på distans från 
och med 2021-04-02 t.o.m. 2021-04-18.(29) 

2021-03-26 

Förvaltningschef 0108/21 6.2 Uppsägning av nyttjanderättsavtal/arrende 11605F-05-01 
avseende Slussplatsen 1 fr.o.m. 2021-03-31. 
Uppsägningen har föregåtts av samråd med 
stadsledningskontoret. (5) 

2020-03-04 

Avdelningschef 
personal/ 
kommunikation  

0129/21  3.10 Utbildningschef har fattat beslut att anställa lärare som 
saknar legitimation enligt bifogad lista. (1) 

 

2021-04-06 

Avdelningschef  
Digitalisering och 
innovation  

 

0342/21 

 
 

0324/21 

7.12 

 

 
7.23 

Avdelningschefen för digitalisering och innovation 
undertecknar ett personuppgiftsbiträdesavtal med Mobile 
Stories AB samt lämnar tillhörande instruktioner till 
biträdet. (3) 

Beslut att anmäla personuppgiftsincident till 
Integritetsskyddsmyndigheten samt att upprätta anmälan 
och dokumentation enligt art 33 GDPR.  (2) 

2021-02-17 

 
 

2021-03-05 

 

Gymnasieområde 
Centrum  

Utbildningschef  

0288//21 1.8 Rektor/utbildningschef har utrett signaler om kränkande 
behandling av elev och har därefter vidtagit nödvändiga 
åtgärder för att förhindra kränkande behandling i 
framtiden. Angeredsgymnasiet (3) 

2021-02-15 

 

Gymnasieområde 
Lindholmen 

Utbildningschef  

0316/21 1.8 Rektor/områdeschef har utrett signaler om kränkande 
behandling av elev och har därefter vidtagit nödvändiga 
åtgärder för att förhindra kränkande behandling i 
framtiden. Bräckegymnasiet.  (3)  
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Utbildningsförvaltningen  
Skånegatan 20 
402 29 Göteborg 

 
info@educ.goteborg.se 
www.goteborg.se/utbildning 

 
Telefon 031-365 00 00 
 

 

Område 

Stadsgemensamt 
Utbildningschef  

0112/21 

 

 

 

0009/21  

 
 
0009/21 

1.27 

 

 

 
 
1.12b 

 
 

1.12b 

Ansökan beviljas om tillfälliga elevresor för elev, 
Lindholmens Tekniska gymnasium under perioden 21-
03-11 - 21-04-30. 
Serviceresor anlitas för att utföra elevresorna enligt 
gällande överenskommelse. (2) 

 

Ansökan om tilläggsbelopp för elevassistent för elev  
2021 beviljas ej. (12) 
 

Ansökan om tilläggsbelopp för elevassistent för elev 
2021 beviljas. (13) 

2021-03-10 

 

 

 

2021-03-10 
 
 

2021-03-18 
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